
Protokół Nr VI/11 
z odbytej sesji Rady Miejskiej 

w dniu 28 marca 2011r. o godz.15.00 
 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 

 
Ad.1  
Sprawy regulaminowe. 
 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Łukaszewicz otworzył VI sesję VI kadencji Rady Miejskiej. 
Oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 14 Radnych (nieobecny radny 
Tomasz Przybył), co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji ( lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 
niniejszego protokołu ). Następnie Przewodniczący powitał Pana Burmistrza, przybyłych gości i radnych. 
 
Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz wprowadził do porządku obrad następujące uchwały: 
5.10. w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym,   
5.11. w sprawie nadania nazwy ronda Jana Pawła II,  
5.3a  w sprawie uchylenia uchwały rady miejskiej w Rzepinie z dnia 26 października 2009r w sprawie   
         programu współpracy gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi w roku 2011. 
 
Radny Andrzej Pych zaproponował wycofanie z porządku obrad uchwały 5.10.w sprawie zgody na 
rozwiązanie stosunku pracy z radnym. 
 
Głos zabrał Burmistrz Andrzej Skałuba informując, że wprowadzenie uchwały 5.10. nie jest jego 
wymysłem, wynika to z procedury. Następnie poprosił Mecenasa  Ryszarda Koniecznego o wypowiedź w 
powyższej sprawie. 
 
Pan Konieczny poinformował, że dzisiejsza uchwała jest uchwałą wykonawczą w stosunku do uchwały 
podjętej w sprawie reorganizacji struktury ZEAS, gdzie na wniosek dyrektora ZEAS Pana Stefana 
Krawczyka rada podjęła uchwałę likwidującą stanowisko pracy.  
Ponieważ chodzi o osobę radnego i pojawiające się wątpliwości czy głosować nad tą uchwałę  czy nie  
Pan Konieczny poinformował, że zgodnie z art.25a ust. o samorządzie gminnym rada miejska jest 
zobowiązana na wniosek wnioskodawcy podjąć uchwałę o wyrażeniu lub nie wyrażeniu zgody na 
rozwiązanie stosunku pracy z pracownikiem, który został w międzyczasie wybrany na radnego. 
Dodał, że rada może nie wyrazić zgody na rozwiązanie stosunku pracy tylko w sytuacji jeżeli to 
rozwiązanie miałoby związek z wykonywaniem mandatu radnego. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz poddał pod głosowanie wniosek radnego Pycha odnoście wycofania  
z porządku obrad uchwały 5.10. 
 
Mecenas Konieczny poinformował, że w związku z tym ,iż uchwała dotyczy radnego Szulca nie może on 
brać udziału w głosowaniu. 
 
Za wnioskiem radnego Pycha o wycofanie uchwały 5.10. z porządku obrad sesji głosowało 14 radnych 
jednogłośnie. 
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Ad.1.3 
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 
 
Za zmienionym porządkiem obrad głosowało 14 radnych jednogłośnie.  
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokoły z odbytej sesji w dniu 28.02.2011r. 
 
Przewodniczący poinformował, iż wniesione uwagi do protokołu przez radnych zostały wprowadzone. 
 
Za przyj ęciem protokołu z odbytej sesji w dniu 28.02.2011r głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokoły z odbytej sesji w dniu 14.03.2011r. 
 
Za przyj ęciem protokołu z odbytej sesji w dniu 14.03.2011r. głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.2. 
Złożenie ślubowania  wobec Rady Miejskiej w Rzepinie przez nowo wybranego radnego. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że po odczytaniu Roty wywołany radny powstaje  
i wypowiada słowo ,,Ślubuj ę”  . Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania ,,Tak mi dopomóż 
Bóg”. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz odczytał treść roty: ,,Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej 
Polskiej, ślubuj ę uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 
 
Radny  Jerzy Szulc powstając wypowiedział słowo  „ Ślubuj ę”, dodając zdanie ,,Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Następnie Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Pani Leokadia Musolf odczytała treść 
zaświadczenia o wyborze Radnego Jerzego Stanisława Szulca- jednocześnie gratulując wyboru wręczyła na 
jego ręce  pisemne  zaświadczenie. 
  
Ad.3. 
Sprawozdanie z funkcjonowania PWK ,,EKO” spółka z o. o. w Rzepinie . 
 
Sprawozdanie z funkcjonowania Przedsiębiorstwa Wodno-Kanalizacyjnego „EKO" Spółka z o.o. 
w Rzepinie przedstawiła Pani Dyrektor Bogumiła Urbanek (sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 
niniejszego protokołu). 
 

I. Informacje ogólne 

Przedsiębiorstwo Wodno-Kanalizacyjne „EKO" Spółka z o.o. w Rzepinie zostało powołane Uchwałą Rady 
Miejskiej w Rzepinie / nr XXXIII/37/2002 z dnia 24.06.2002 r./ Działalność gospodarczą Spółka rozpoczęła 
1.01.2003 r. , polegającą na prowadzeniu działalności związanej ze zbiorowym zaopatrzeniem w wodę i 
zbiorowym odprowadzaniem ścieków na terenie miasta i gminy Rzepin . 
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PWK „EKO" jest spółką z o.o. opartą na prawie handlowym , wpisaną do Krajowego Rejestru 
Sądowego pod nr KRS 0000149283 . 
Kapitał zakładowy spółki wynosi 5181000 zł i jest pokryty wkładem niepieniężnym / prawo własności 
oczyszczalni w Rzepinie i Kowalowie oraz wyposażenie tych obiektów /. 
100 % udziałów w kapitale zakładowym Spółki posiada Gmina Rzepin . PWK „EKO" 
posiada : 

- zezwolenie na prowadzenie działalności związanej ze zbiorowym zaopatrzeniem w wodę i 
zbiorowym odprowadzaniem ścieków / decyzja Burmistrza Rzepina nr 1/2003 z 28.03.2003 r. / 

- zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych z terenu gminy Rzepin / decyzja Burmistrza Rzepina nr 
RIRG/MM-8332/4/06 z 21.12.2006 r. / 

- zatwierdzony regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków / Uchwała Rady Miejskiej 
w Rzepinie nr VI/51/2003 z 27.03.2003 r. /. 

W Spółce działa 3-osobowa rada nadzorcza , powołana przez Burmistrza Rzepina oraz jednoosobowy 
zarząd Spółki. 

Stan zatrudnienia w PWK „EKO" na dzień 01.03.2011 r. wynosi 19 osób - do obsługi 10 hydroforni , 2 
oczyszczalni / w Rzepinie i Kowalowie / , komunalnej sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie 
miasta i gminy oraz do transportu nieczystości płynnych , zgodnie z niżej podanym wykazem : 

4 osoby - administracja 
6 osób - obsługa oczyszczalni / całodobowa / 3 osoby - 
transport 1 osoba - warsztat 
5 osób - obsługa hydroforni i sieci wod-kan 

II. Opis działalności 

Właścicielem wszystkich komunalnych sieci wodociągowych i kanalizacyjnych jest Gmina Rzepin ,  
natomiast PWK „EKO" prowadzi jedynie administrację zleconą sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych oraz dzierżawę kanalizacji / obejmującą stare miasto Rzepin oraz 
Starościn / na podstawie zawartych umów . Spółka „EKO" w roku 2010 podała do sieci 365 tys m3 wody 
oraz oczyściła na oczyszczalni w Rzepinie i Kowalowie 301 tys m3 ścieków komunalnych . Zakres usług 
wodociągowych systematycznie zwiększa się z powodu wzrostu ilości odbiorców wody - wybudowany 
wodociąg w ul.Kilińskiego , Leśnej , Poznańskiej i Moniuszki , do sieci zostało przyłączone osiedle Hanki 
Sawickiej oraz dotychczasowi odbiorcy zasilani z ujęcia PKP przy ul. Fabrycznej oraz z ujęcia w 
Technikum Leśnym w Starościnie . 

Na dzień dzisiejszy stopień zwodociągowania gminy kształtuje się następująco : 
- miejscowości posiadające komunalną sieć wodociągową : 

Rzepin , Kowalów , Radów, Serbów , Sułów , Starków , Drzeńsko, Lubiechnia Wlk., Gajec i 
Starościn ; 

- miejscowości nie posiadające sieci wodociągowej: 
Lubiechnia Mała , Maniszewo , Nowy Młyn , Jerzmanice , Rzepinek , Zielony Bór. 

W roku bieżącym jak i w latach poprzednich prowadzone są przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody 
- opomiarowywanie odbiorców wody w miejscowościach : Sułów , Starków , Radów , Drzeńsko , Gajec , 
Starościn , Lubiechnia Wielka i Serbów oraz Rzepin . Pozostało opomiarowanie Kowalowa oraz część 
Rzepina / w szczególności Stare Miasto /. 
Prowadzone są sukcesywnie prace związane z likwidację zbędnych i nielegalnych punktów poboru wody , 
dokonywane są kontrole odbiorców oraz nieruchomości pod względem prawidłowości zastosowanych  
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norm i zamontowanych wodomierzy . Do sieci wodociągowej przyłączonych jest obecnie 951 budynków 
mieszkalnych /jedno- i wielorodzinnych / oraz obiektów związanych z działalnością gospodarczą . 

Zakres usług kanalizacyjnych nieznacznie wzrasta w stosunku do lat ubiegłych , maleje jedynie ilość usług 
związanych z wywozem nieczystości płynnych, z uwagi na sukcesywne podłączanie obiektów i budynków 
mieszkalnych do kolektora sanitarnego . Zgodnie z przepustowością komunalnej oczyszczalni może ona 
unieszkodliwiać 1460 m3/ dobę , aktualnie ilość odprowadzanych ścieków wynosi 900-1200 m3/dobę , z 
tego ścieki dowożone beczkowozem ok.100 m3/dobę . 
Na dzień dzisiejszy skanalizowane jest ok.95 % powierzchni miasta Rzepina oraz 50% Kowalowa - 
ul.Rzepińska , Kolejowa i szkoła . Liczba mieszkańców włączonych do systemu kanalizacyjnego wynosi 
ok. 5 000 tys osób . W chwili obecnej trwają prace związane z podłączeniem się do nowo wybudowanej 
kanalizacji miejskiej nieruchomości znajdujących się na starym mieście i w Starościnie . Nieczystości 
płynne w miejscowościach , gdzie nie ma kanalizacji gromadzone są w zbiornikach bezodpływowych, skąd 
wywożone są na oczyszczalnię w Kowalowie i w Rzepinie . Niestety bolączką jest mała ilość wywożonych 
ścieków , ponieważ część mieszkańców posiada nieszczelne zbiorniki wsiąkowe a część odprowadza ścieki 
bezpośrednio do gruntu , rowów, na pola itp. 

W ramach dodatkowych zleceń „EKO" prowadzi działalność polegającą na wykonywaniu przyłączy 
wodociągowych i kanalizacyjnych , usług transportowych oraz usług związanych z ciśnieniowym 
czyszczeniem przepompowni , kolektorów ściekowych i przyłączy .Zgodnie ustawą z dnia 7.06.2001 r.  
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków / Dz.U. Nr 123 poz. 858 z 2006 r./ 
przedsiębiorstwo wodociągowo -kanalizacyjne określa taryfę na 1 rok na podstawie niezbędnych 
przychodów po dokonaniu ich alokacji na poszczególne taryfowe grupy odbiorców .  
Aktualnie obowiązujące ceny / netto / na usługi kształtują się następująco : 
dostawa wody - 2,33 zł/m3 
oczyszczanie ścieków - 4,28 zł/m3 
opłata abonamentowa - 0,93 zł/m3 Do powyższych cen należy doliczyć obowiązujący podatek VAT . 
Powyższe ceny zostały wprowadzone dnia 28 maja 2009 r. na podstawie art.24 ust. 8 i 9 ustawy o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków i w pełni pokrywają koszty związane 
z usługami świadczonymi przez PWK „EKO" . 
PWK „EKO" systematycznie poddawane jest kontroli służb nadzorujących : Powiatową Stację Sanitarna-
Epidemiologiczną , Państwową Inspekcję Pracy, Komendę Powiatową Straży Pożarnej , Urząd Dozoru 
Technicznego , Wojewódzką Inspekcję Ochrony Środowiska oraz zakład Ubezpieczeń Społecznych  
w Gorzowie Wlkp.  Prawidłowość funkcjonowania „EKO" przez służby nadzorujące oceniona została 
pozytywnie , nie wniesiono zastrzeżeń , nie wystosowano upomnień ani ka r .  
 
Głos zabrał radny Marek Radzik, zapytał o sprawność hydrantów w Starościnie. 
 
Pani Urbanek odpowiedziała, że są sprawne. 
 
Drugie pytanie jakie zadał to, co ma rozumieć pod określeniem ,,sprawny hydrant”? Czy sprawny hydrant 
oznacza lecącą z niego wodę, czy jak powinno być- zapewnia odpowiednie ciśnienie tej wody?  
Stwierdził, że tak nie jest.  
Zaproponował oznakowanie sprawnych hydrantów farbami fluorescencyjnymi. 
 
Pani Dyrektor poinformowała, że sieć hydrantów jest rozbudowana na sieci wodociągowej, która zaopatruje 
całą gminę w wodę. Z uwagi, iż w ostatnich latach prace wykonywane były najczęściej  przy budowie 
nowych wodociągów (stacja uzdatniania wody, likwidowane stare ujęcia wody), nie były remontowane sieci 
wodociągowe.  
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Na Starym Mieście jest połączone to z ujęciem na ul.Malinowej, jest przewężenie wodociągów i to 
powoduje, że w momencie kiedy się odkręca hydrant on w danej chwili ma wymagane ciśnienie, lecz nie 
jest w stanie tego ciśnienia utrzymać . Dodała, że potrzebny jest remont części sieci wodociągowych. 
Natomiast jeżeli chodzi o sprawność hydrantów, to te które są zaznaczone jako sprawne to znaczy, że po 
odkręceniu leci woda.  
W roku 2009r. zaznaczane były hydranty farbą fluorescencyjną, lecz nie nie jest ona odporna na warunki 
atmosferyczne. Jeżeli jest taka potrzeba zostanie to zrobione powtórnie. 
 
Radny Radzik stwierdził, że skoro to nie skutkuje należy znaleźć inne rozwiązanie. Zaproponował, 
oznaczenie hydrantów w Rzepinie z odpowiednim ciśnieniem, ponieważ min.Stare Miasto ma duże 
zagrożenie pod kątem powstania  pożarów. 
 
Dyrektor Urbanek  poinformowała, że hydranty zostaną sprawdzone, nadmieniła że strażacy z Rzepina 
wiedzą z których hydrantów należy pobierać wodę. Przy Straży Pożarnej jest hydrant, z krtórego bez 
problemu można korzystać, również  taki jest przy oczyszczalni . Inne hydrany zostaną również ustalone. 
 
Głos zabrał radny Jarosław Dudzis, poinformował, że był wspomniany problem związany z niewywożeniem 
nieczystości płynnych przez mieszkańców, co oznacza że szamba są nieszczelne. Zapytał, co zrobiono w 
tym kierunku? 
Zapytał również , czy sieć wodociągowa włącznie z hydrantami jest w dzierżawie od gminy? 
 
Pani Urbanek potwierdziła. 
 
Następnie powiedział, że znalazł pismo w którym przedsiębiorstwo zwracało się o pomoc finansową w roku 
2010, 2011. Stwierdził, że nie rozumie na jakiej podstawie gmina miałaby dofinansować przedsiębiorstwo. 
Zapytał, kto otrzymuje pieniądze za wodę i odbiór ścieków? 
 
Pani Urbanek poinformowała, że pieniądze za dostawę wody i odbiór ścieków pobiera przedsiębiorstwo. 
Natomiast zaopatrzenie w wodę i obsługę sieci hydrantowej jest zadaniem własnym gminy, także za wodę 
zużytą na cele p.poż. teoretycznie płaci gmina spółce. 
Administracja zlecona polega tylko na bieżących remontach i naprawach, natomiast główne naprawy  
i wymiany wodociągów zawsze należą do właściciela nieruchomości. 
 
Dyrektor Urbanek powiedziała, że w dzierżawie spółka ma kanalizację Starego Miasta. W tym roku została 
podpisana umowa dzierżawy na nową kanalizację, która została wybudowana w ostatnim zadaniu. 
Natomiast wszystkie wodociągi i poprzednia kanalizacja jest w administracji spółki EKO.  
 
Radny Dudzis zapytał, po co została powołana Spółka EKO, jeżeli pracownicy pracują, a za wszystko musi 
płacić gmina? 
 
Pani Urbanek poinformowała, że gmina za wszystko nie płaci, jedynym wyjątkiem są hydranty. 
W kwietniu zostanie złożona kalkulacja na ustalenie taryfy na przyszły rok  i zapewne znowu padnie 
pytanie: ,,Dlaczego w kosztach  są takie wysokie stawki” 
Zawsze są one zatwierdzane poniżej stawki i jet to przyczyną braku pieniędzy na remont hydrantów lub  ich 
wymianę. 
Jeżeli chodzi o nieszczelne szamba, to spółka nie ma takich kompetencji by wchodzić na teren prywatny 
nieruchomości i sprawdzać je. Takie kompetencje ma gmina. Może mandatować. 
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Głos zabrał radny Dariusz Wąsowicz, zwrócił się do p. Urbanek, iż znane są jej wyniki  finansowe spółki za 
drugie półrocze roku 2010, również za pierwszy kwartał tego roku. Zapytał czy uważa, że cena wody 
powinna być wyższa, czy należy cene wody pozostawić bez zmian? 
Pani Dyrektor poinformowała, że znany jest jej wynik za cały 2010r. Jest on plusowy, czyli niewielki zysk 
został osiągnięty. Wniosek jest taki, że obecna stawka pokrywa wszelkie koszty związane z dostawą wody, 
natomiast kalkulację się tworzy na podstawie trzech pierwszych miesięcy roku ubiegłego i przewidywanych 
kosztów, które mogą być w roku przyszłym. 
Na dzień dzisiejszy stawka w pełni pokrywa koszt. 
 
Radny Radzik odniósł się do kosztów finansowych związanych z remontem hydrantów. Zwrócił uwagę, że 
za bezpieczeństwo pożarowe min. odpowiada Pan Burmistrz. Warto  by było się zastanowić nad 
przeznaczeniem pieniądzy na remont hydrantów, by zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom. 
 
Głos zabrała radna Agnieszka Wodara, zapytała czy to jest całościowy wykaz hydrantów w Rzepinie. 
 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że są to wszystkie hydranty na terenie Rzepina, być może są jeszcze na 
terenie zakładów pracy, które nie podlegają pod spółkę. 
 
Radna Wodara poinformowała, że ul. Północna została podłączona do sieci i znajduje się hydrant,  który nie 
został w wykazie ujęty. 
 
Pani Urbanek odpowiedziała, że zostanie to sprawdzone i sprostowane. 
 
Radny Pych poinformował, że skończył się projekt kanalizacji Starego Miasta, wszyscy z tego powodu  
są zadowoleni, w związku z tym zapytał w jakiej sytuacji jest oczyszczelnia? Czy podoła zwiększonym 
zadaniom, czy potrzebny jest remont, modernizacja? 
 
Pani Dyrektor poinformowała, że jeżeli chodzi o ilości ścieków to nie będzie z nimi kłopotu, ponieważ 
oczyszczalnia nie jest wykożystana w 100%, posiada rezerwy, które w zupełności wystarczą na Stare 
Miasto i Starościn. 
Na dzień dzisiejszy podłączyło się część nieruchomości, część jest w trakcie podłączenia. W zeszłym 
tygodniu zostało podłączone Technikum Leśne i cała wieś. 
Dodała, że do końca października gmina musi osiągnąć tzw. Efekt Ekologiczny, czyli będą musieli się 
podłączyć prawie wszyscy mieszkańcy,  którzy mają kolektor przy swoich nieruchomościach.  
Każdy z właścicieli nieruchomości taką informację otrzyma. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Łukaszewicz, czy Spółka EKO  w 2010r. zostały wytypowała gospodarstwa  
z których nie wywożono nieczystości, czy osoby takie zostały ukarane.  
Zapytał, czy podobne informacje na dzień dzisiejszy istnieją? 
 
Pani Urbanek poinformowała, że w roku 2010  zostało spożądzone zestawienie właścicieli nieruchomości, 
którzy pomimo posiadanej instalacji kanalizacyjnej  w ulicy nie podłączyli się. Takich osób było ok.60, 
została wysłana wstępna informacja o obowiązku podłączenia się.  
Dotyczyło to poprzednich inwestycji 
 
Przewodniczący Łukaszewicz powiedział, że chodziło mu o osoby które wykorzystują wodę, a z szamb nie  
wywozi się nieczystości. 
Zapytał, czy spółka może takie osoby, gospodarstwa wytypować?   
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Pani Dyrektor poinformowała, że wie które gospodarstwa pobierają wodę, a nie wywożą szamba, z tym że 
EKO to nie jedyna firma która się tym zajmuje.  
 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że ustawa o Ochronie środowiska mówi jednoznacznie, że 
jeżeli zostanie popełnione wykroczenie lub przestępstwo należy to zgłosić. Jeżeli spółka lub inna firma  
posiada takie informacje powinna to zgłosić do organu jakim jest Burmistrz, gdzie podejmowane są 
odpowiednie kroki w jakiej sprawie. Zapytał, czy były takie informacje kierowane do burmistrza i jakie 
zostały podjęte kroki?  
  
Pani Urbanek poinformowała, że były takie informacje, ponieważ uczestniczono w trasach komisji, która 
obchodziła dom od domu. Były wykazane, osoby które pobierają wodę od spółki, a nie odprowadzają 
ścieków.  
 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że należy się zastanowić co z takimi osobami zrobić ponieważ 
chodzi tutaj nie tylko o ochrone środowiska, ale również o pieniądze dla spółki i gminy. 
Poprosił o przygotowanie danych w sprawie  poprzednio prowadzonych działań, co było w danym kierunku 
robione oraz czy  nastąpiła poprawa. Poprosił również o przygotowanie informacji zawierającej dane  o 
gospodarstwach i mieszkańcach gminy, którzy łamią prawo i zostały przekazane burmistrzowi. 
 
Ad.4. 
Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami. 
 
Głos zabrał Burmistrz Rzepina Pan Andrzej Skałuba, przedstawiając  sprawozdanie z pracy między sesjami 
( załącznik nr 3 niniejszego protokołu). 
Poinformował o: 
-Spotkanie z inwestorem w celu omówienia warunków nabycia gruntów- teren przy obwodnicy. 
-Spotkanie z Inspektorem Nadzoru Budowlanego w sprawie inwestycji realizowanej pod nazwą Komisariat  
  Policji-wypracowanie stanowiska. 
-Uczestnictwo w zebraniu sprawozdawczo wyborczym OSP Kowalów. 
-Pobyt na terenie Kostrzyńsko Słubickiej Strefy Ekonomicznej – możliwośc włączenia terenów do obszaru   
  strefy. 
-Posiedzenie Zarządu EWE w Cybince. 
-Przejęcie notarialne obiektu OAZA na mienie gminne. 
-Omówienie na spotkaniu z właścicielami gruntów spraw melioracyjnych –Wypracowanie kierunków   
  działania. 
-Spotkanie z generalnym wykonawcą autostrady-omówienie zasad współpracy. 
-Omówienie z Dyrektorem ZAMK , Dyrektorem EKO kierunków wykonania przyłączy do kanalizacji  
  w celu uzyskania wyniku ekologicznego zgodnie z założeniami projektu unijnego. 
-Walne Zgromadzenie Związku Międzygminnego ,,Pro Europa Wiadrina”-wybór władz. 
-Zebranie wiejskie w Kowalowie- konsultacje społeczne przed wydaniem warunków zabudowy inwestycji  
  pod nazwą ,,Biogazownia”. 
-Spotkanie z Panią Dyrektor Zarządu Drug Wojewódzkich w Zielonej Górze- przedstawienie problemów   
 Gminy Rzepin w sprawach infrastruktury drogowej. 
-Wspólny wyjazd z młodzieżą szkolną do Poznania na podsumowanie projektu ,,Artyści przeciwko  
 dopalaczom”. 
-Spotkanie z Radą Nadzorczą ZAMK-wypracowanie stanowiska w sprawie podziału gruntu (bazy  
 przedsiębiorstwa). 
-Spotkanie z Prezesem firmy KONTRAKT- omówienie zakresu robót końcowych wynikających z zawartej  
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 umowy kanalizacyjnej. 
-Uczestniczenie w Walnych Zebraniach Klubów Sportowych 
                                           Steinpol Ilanka Rzepin 
                                           Zorza Kowalów. 
 
-Zebranie Sołtysów-omówienie zasad selektywnej zbiórki odpadów, sprawy bieżące sołectw. 
-Uczestnictwo w posiedzeniach Rady Miasta. 
-Przyjmowanie petentów. 
 
Dodał, iż osbiście udzielił odpowiedzi na interpelację złożoną na poprzedniej sensji  przez radnego 
Przemysława Jarosika. 
 
Radny Pych odwołał się do pobytu burmistrza w Strefie Ekonomicznej, zapytał o efekty. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że zmieniły się warunki przejęcia obszarów gminy do strefy.  
W momencie kiedy pojawi się znaczący inwestor  na terenie gminy, będący  zainteresowany włączeniem do 
strefy oraz  korzystania z ulg obowiązujących i narzucających przez strefe to w tym momencie gmina 
zwraca się do strefy o uwzględnienie danego terenu. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz zapytał, czy strefa szuka partnera czy sami musimy go znaleźć? 
 
Burmistrz poinformował, że w odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego Pycha, zostały 
przekazane informacje jakie kroki czyni gmina  w celu pozyskania inwestorów. 
Promocje i ofertę dla inwestora gmina składała do strefy. Po spotkaniu na strefie zgłosił się jeden inwestor 
zainteresowany terenami.  
Nadmienił,  że po części gmina szuka  inwestora, mając swoje formy promocyjne, ofertowe, jak również 
strefa zobowiązała się do szukania inwestorów, dla których dogodną lokalizacją są tereny gminy Rzepin. 
 
Radna Wodara zapytała, jeżeli inwestor by sie znalazł, to  z reguły jest jakiś czas na przygotowanie gruntu, 
każdy ma jakieś swoje wytyczne jak to ma wyglądać, czy gmina jest w stanie przygotować taki 
teren?Chodzi głównie o finanse, których ciągle brakuje.  
 
Burmistrz poinformował, że na wniosek danego inwestora  są wydawane warunki zabudowy, w których 
określone  jest co dany inwestor musi spełnić przy inwestycji i jakimi warunkami dysponuje gmina.  
Dodał, że jest pewna część wyznaczonych terenów w rzepińskiej strefie przemysłowej, która potrzebuje 
uzbrojenia. 
Chodzi o tereny- 12 hektarów przy Gajcu w stronę Słubic. Na dniach teren będzie karczowany, dzięki temu 
będzie on bardziej widoczny.  
Kontynuując temat poinformował,  że będzie ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji wodno-
kanalizacyjnej uwzględniając uzbrojenie całej wioski Gajec. 
 
Drugi teren wystawionym do przetargu-  sieć sklepów zwróciła się o wyznaczenie  terenu na ul.Boh. 
Radzieckich, teren uzbrojony. 
 
Trzecim terenem jest 12 hektarowa działka na ul. Kilińskiego. Teren nieuzbrojony.  
 
Poinformował, że jest zainteresowanie terenem przy Willi Bonita, jest osoba chętna do odkupienia terenu  
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i wybudowaniu tam supermarketu, a na przełomie miesięcy kwiecień-maj firma Polo Market rozpocznie 
budowe marketu na ul. Słubickiej. 
Na koniec poinformował, że od momentu rozmów początkowych do finału jest bardzo długa droga i często 
zdarza się, że gmina ponosi na wniosek danego inwestora spore koszty.  
 
Ad.5 
Podjęcie uchwał w sprawie.  
 
Ad.5.1 
W sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku budżetowym 2012. 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, Pani Helena Dziemidowicz informując,  że w uzasadnieniu jest wszystko 
dość dokładnie wytłumaczone.  
Jeżeli chodzi o środki na państwowy fundusz celowy, na policje, radni zasugerowali zmianę zapisu. 
Po rozmowie z komendantem zapis zmieniono-  ,,Środki finansowe z przeznaczeniem na rekompensatę 
pieniężną za nadterminowy czas pracy i na nagrody za osiągnięcia w służbie dla funkcjonariuszy 
Komisariatu Policji w Rzepinie-10 tys. zł” 
 
Radny Dudzis odniósł się do tabelki, strony 6z5, zapis Budowa wiejskiego klubu kultury w Lubiechni 
Wielkiej- 16 700 zł. Powiedział, że kwota jest przeznaczone na zmianę projektu, dodał że dom kultury  
i świetlica w Lubiechni jest, także nie widzi potrzeby budowy podobnego obiektu zważywszy na inne 
bardzo ważne potrzeby. Zaproponował wykreślenie tego punktu z projektu uchwały. 
 
Radny Dudzis złożył wniosek o wykreślenie z zał. nr 2 do Uchwały Rady Miejskiej z dnia 28 marca 2011r.- 
-ostatnia tabela, dział 921, rozdział 92109, §6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, Budowa 
wiejskiego domu kultury w Lubiechni Wielkiej, 16 700zł. 
 
Głos zabrał Burmistrz Skałuba, w celu obrony wniosku poinformował, że gmina przygotowuje pewne 
tematy z możliwością skorzystania i realizowania zadań w następnych transzach, rozdziały środków 
unijnych. Ponieważ nie ma priorytetu związanego z budową remiz strażackich zastosowany jest pewnego 
rodzaju wybieg w celu opracowania tematu związanego z bud. świetlicy z funkcją zabezpieczenia miejsca 
garażowego. Stąd projekt pod szyldem świetlica, który spełniał by funkcje remizy strażackiej.  
Obecna remiza strażacka nie nadaje się do remontu, koszt przerastał możliwości gminne. 
 
Pan Dudzis odniósł się do słów Burmistrza, powiedział że Lubiechnia również ma remizę, na terenie gminy 
są dwie jednostki i według niego te jednostki wystarczą,  lepiej doposażyć jednostki, które już istnieją. 
 
Burmistrz Skałuba powiedział, że nie jest w stanie wyhamować działalności ludzi na wioskach 
zaangażowanych pod kątem straży pożarnej, gdzie na dzień dzisiejszy w Sułowie zawiązuje się ponownie 
straż, kiedyś nie aktywna. Natomiast obiekt, którym dysponuje  Lubiechnia Wielka nie spełnia norm. 
 
Głos zabrał radny, a tym samym komendant OSP Pan Marek Radzik. Poinformował, że w powyższej 
sprawie obie strony mają rację. Tak jak powiedział Burmistrz obecne miejsce garażowania samochodu  
jednostki sprawia problem z wejściem do tego auta, nie zapewnia bezpieczeństwa.  
Druga sprawa- w tym temacie były projekty na  obiekt wielokrotnie sporządzane, co się nie zrobiło- projekt 
był odrzucany, co jest niepokojące.  
Natomiast jako członek komisji bezpieczeństwa poinformował, że komisja zajmie się tematem. 
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Na koniec poinformował o kategoriach jednostek: 
Jednostka Rzepin- Kowalów: z uwagi na posiadany sprzęt i zaplecza technicznego oraz przynależności do 
systemu ratowniczo gaśniczego kwalifikują się do drugiej kategorii jednostek operacyjno technicznych. 
Natomiast jednostki z Sułowa i Lubiechni  kwalifikują się do jednostek operacyjno technicznych czwartej 
kategorii.  
 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował o przejściu  do głosowania nad wnioskiem postawionym przez 
radnego Dudzisa. 
 
Pani Dziemidowicz poinformowała, że jeżeli chodzi o wykreślenie tej wartości to musi być to po dochodach 
i wydatkach, ponieważ budżet musi być zrównoważony.  
 
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego Dudzisa. 
 
Za przyj ęciem wniosku radnego Dudzisa głosowało 6 radnych, 6 radnych było przeciw, dwóch 
radnych wstrzymało się. 
 
Wobec tego ww. wniosek nie przeszedł. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 5.1. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych , przy 2 głosach wstrzymujących się (Jerzy Szulc i 
Jarosław Dudzis). 
 
Ad. 5.2. 
W sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku budżetowym 2012. 
 
Pani Dziemidowicz poinformowała, że  funkcjonowanie funduszu sołeckiego reguluje obowiązująca od 
2009r. ustawa o funduszu sołeckim. Zgodnie z nią środki finansowe przekazywane sołectwom stanowią 
część finansów publicznych i muszą podlegać wszelkim rygorom. Utworzenie funduszu sołeckiego- to 
zgodnie z ustawą sołtysi i mieszkańcy sołectwa chcący utworzyć taki fundusz powinni zwrócić się do Rady 
Gminy bądź Burmistrza, nic takiego nie miało miejsca , czyli rady sołeckie nie chcą utworzenia takiego 
funduszu. W związku z tym powyższa uchwała. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.3a. 
W sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Rzepinie z dnia 26 października 2010r w sprawie 
programu współpracy gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi. 
 
Pani Aleksandra Zielińska poinformowała, że w wyniku braku publikacji w Dzienniku Urzędowym woj. 
Lubuskiego uchwały Rady Miejskiej w Rzepinie z października 2010r. w sprawie programu współpracy 
gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi nie stała się ona prawem obowiązującym.  
Przedłożony projekt uchwały porządkuje stan prawny na dzień dzisiejszy przed wprowadzeniem nowego 
programu. 
 
Głos zabrał Radca Prawny Ryszard Konieczny, poinformował że w roku poprzednim była taka interpretacja 
nadzoru prawnego Wojewody Lubuskiego, że te  uchwały nie ulegały publikacji.  
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W tym roku ta interpretacja jest inna- podlegają publikacji. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.3. 
W sprawie programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24.04.2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2011. 
 
Pani Aleksandra Zielińska poinformowała, że ustawa o działalności pożytku publicznego i wolontariacie  
w art.5a ust.1 nakłada na gminę obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. Przedłożony projekt uchwały jest wypełnieniem tego obowiązku. 
Zaznaczyła, że w związku z faktem iż jest to akt prawa miejscowego w dziedzinie dot. działalności 
statutowej organizacji pozarządowych musiał on być poddany konsultacjom społecznym. Był konsultowany 
dwukrotnie i wiążące konsultacje zakończyły się 24 marca. W projekcie uchwały w § 22 ust.3 nie jest 
wpisany termin konsultacji, poprosiła radnych o uzupełnienie tych danych i w tej formie poddać uchwałę 
głosowaniu. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.4. 
W sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Rzepin. 
 
P.Zielińska poinformowała, że dzięki wprowadzeniu ustawy o sporcie organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego może określić w drodze uchwały warunki i tryb finansowania sportu na terenie 
gminy Rzepin. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.5 
W sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
W uchwale z dnia 26 października 2010 r.  w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od 
nieruchomości  zaszła potrzeba wprowadzenia zmiany brzmienia §1 punkt 2d, nowe brzmienie: Związane  
z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych zajętych przez 
podmioty udzielających tych świadczeń od 1m² powierzchni użytkowej -3,11zł. 
 
Głos zabrał radny Przemysław Jarosik, zapytał czy stawka jest wspólna dla wszystkich podmiotów 
prowadzących świadczenia zdrowotne? 
 
P. Kaliciak potwierdziła. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.6. 
W sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości rolnego i leśnego. 
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P.Kaliciak poinformowała, że zmiana w drukach ma ścisły związek z poprzednią uchwałą. Zmienił się zapis 
i należało to skorygować w deklaracjach. 
  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.7. 
W sprawie użyczenia budynku Miejskiego Domu Kultury w Rzepinie. 
 
Głos zabrała Pani Krystyna Janicka, w wyniku realizacji projektu rozbudowa kina Chrobry w Rzepinie  
z przeznaczeniem na dom kultury powstał budynek będący przedmiotem użyczenia w Rzepinie przy ul. 
Słubickiej 3. 
Pierwotna umowa  użyczenia opiewała na okres trzech lat, umowa ta w tej chwili wygasła, aby powstała 
umowa użyczenia na dalszy okres potrzebna jest opinia merytoryczna Rady Miejskiej, ponieważ zgodnie z 
uchwałą RM w Rzepinie z 2004r. w sprawie zasad ustalania dzierżawy, najmu użyczenia lokali użytkowych 
stanowiących mienie gminne  Burmistrz może wynająć lub użyczyć lokal na okres do trzech lat. 
Działalność  prowadzona przez MDK ma charakter użyteczności publicznej, który służy zaspakajaniu 
potrzeb  mieszkańców w zakresie kultury, w związku z powyższym jest zasadnym jest użyczenie na okres 
10 lat i podjęcie przedmiotowej uchwały. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.8. 
W sprawie zmiany uchwały Nr IV/27/2011 RM w sprawie zwołania zebrań wiejskich dla 
przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że była podejmowana uchwała gdzie wyznaczone były terminy posiedzeń 
wiejskich w celu wyborów sołtysa i rad sołeckich. Po spotkaniu z sołtysami zostały wypracowane nowe 
terminy, w wyniku tego zmiana załącznika ustalającego konkretne daty. 
 
Głos zabrał radny Jarosik informując,  że termin posiedzenia w Starościnie w Technikum Leśnym 
wyznaczony jest na 20.V. Tego dnia będzie tam Narodowa Konferencja Łowiecka. Zapytał, czy nie było by 
zasadne przeniesienie posiedzenia na inny dzień. 
 
Pan Burmistrz poinformował, że problem zostanie rozwiązany. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.5.9. 
W sprawie trybu i sposobu powołania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania w Gminie Rzepin. 
 
Pani Ewa Sierant- Lipnicka poinformowała, że nowelizacja ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 
nałożyła na gminę obowiązek tworzenia zespołów interdyscyplinarnych. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
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Ad.5.11. 
W sprawie nadania nazwy ronda Jana Pawła II. 
 
Pani Elżbieta Pych, poinformowała że w związku z zakończeniem budowy ronda u zbiegu ulic Wojska 
Polskiego, Słubickiej i Adama Mickiewicza Rada Miejska jest władna podjąć uchwałę  
w sprawie nadania nazwy dla tego ronda. Następnie odczytała uzasadnienie do powyższej uchwały. 
 
Radny Dudzis zaproponował dodanie do proponowanej nazwy słowa ,,Papieża”, czyli ,,Rondo Papieża Jana 
Pawła II”. 
Następnie złożył wniosek o dodaniu słowa,, Papieża” po nazwie „Rondo” przed ,,Jana”- 
,,Rondo Papieża Jana Pawła II”. 
 
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego Dudzisa. 
 
Za wnioskiem głosowało 12 radnych , dwóch radnych wstrzymało się. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 5.11. ze zmianą. 
 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych jednogłośnie. 
 
Ad.6 
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
 
Głos zabrała radna Wodara informując, że Rzepin jest miejscowością gdzie nie ma za wiele zieleni. 
Aktualnie jest po rozmowach z Dyrektorem TL Panem Przemysławem Jarosikiem by wprowadzić małą 
zmianę w Rzepinie przy pomocy uczni ze szkoły, w ramach praktyk. 
Są dwa laski w mieście, przy ul. Zielonej i przy torach na ul. Hanki Sawickiej. Nadmieniła, że nie wie  
w czyim władaniu są wspomniane grunty, zaproponowała zrobienie w tych miejscach parków. 
 
Radny Jarosik nawiązując do tematu poinformował, że praktyki zawodowe w całości prowadzone są przez 
Nadleśnictwo Rzepin, natomiast zajęcia praktyczne prowadzone są według planu sporządzonego wspólnie  
z Nadleśnictwem.  
Poinformował, że popiera propozycję radnej Wodary, ale należałoby temat omówić z Nadleśniczym. 
Nadmienił, że w powyższym przedsięwzięciu udział wziąść powinny wszystkie szkoły zważywszy na 
ogrom prac.  
 
Radny Utracki również odniósł się do tematu zieleni w mieście. Pierwszą sprawę jaką poruszył, to park przy 
ul.Chrobrego w kierunku cmentarza, poprosił w ramach możliwości o uprzątnięcie liści z parku i placu 
zabaw przy pomocy służb sprzątających. 
Kolejny temat  to prośba o zamontowanie siatek ochronnych przy boisku z uwagi na bezpieczeństwo 
przechodzących ludzi. Jeżeli nie ma możliwości z dwóch stron to przynajmniej od strony chodnika . 
Kolejny temat który poruszył, to przejście z ul.Kwiatowej w stronę ul. Słubickiej. Poinformował, że zabrano 
tam dzierżawione ogródki, wycięto drzewka pomiędzy posesjami 63-65. Zapytał jakie są plany odnośnie 
tego terenu? 
Dodał, że w tym roku po raz kolejny rusza Koło Regionalistów, ponieważ uczestnicy udzielają się nie tylko  
pod kątem historii czy sportu,  organizowana jest akcja z okazji Światowego Dnia Ziemi czyli  sprzątanie 
lasku przy ul. Ośniańskiej i Hanki Sawickiej. Zaprosił wszystkich do udziału w tym przedsięwzięciu dnia 16 
kwietnia o godz.15.00.  
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Nadmienił, że w tym roku Światowy Dzień Ziemi przebiega pod hasłem ,,Las całkiem blisko nas”. 
 
Głos zabrał radny Józef Olesek,  poruszył problem poboczy ulic, które są bardzo zaśmiecone. Głównie 
chodzi o wjazd do Rzepina od strony stadionu oraz drogę rowerową. Zapytał, czy nie można by tego terenu 
posprzątać we własnym zakresie skoro nie ma jeszcze grup interwencyjnych? 
Zwrócił uwagę na nowo wybudowane rondo, zapytał czy będzie ona zmodernizowane z uwagi na 
nieciekawy wygląd i niewłaściwe oznakowanie.  
 
Radna Konieczna , z uwagi na trudną sytuację związaną z brakiem wygospodarowania terenu pod nowe 
place zabaw zaproponowała by plac zabaw na ul. Chrobrego ogrodzić i oddzielić drzewkami z uwagi na 
przechodzące kondukty pogrzebowe tuż przy placu. By dzieci czuły się swobodnie jak i osoby idące w 
kondukcie. 
 
Głos zabrał radny Jarosik informując, że chciałby uciąć wszystkie plotki mówiące o likwidacji Technikum 
Leśnego w Starościnie. Jest to nieprawda. 
Następną sprawę jaką poruszył to promocja gminy Rzepin. Według radnego jedna osoba w urzędzie, która 
się tym zajmuje to za mało, złożył wniosek o wzmocnienie komórki ds. promocji. 
 
Radny Siejkowski  poinformował, że rozmawiał z rolnikami wsi Kowalów, którzy poprosili o  spotkanie  
z Burmistrzem. Chcieliby porozmawiać na temat drogi, która ma być robiona do cmentarza, chcieliby 
zorientować wszystkich jakim sprzętem będą tą drogą przejeżdżać, w jaki sposób będą z niej korzystać.  
 
Głos zabrał radny Dudzis, zadał pytanie odnośnie drogi na ul. Poziomkowej. Chodzi o budowę tej drogi, co 
już w poprzedniej kadencji miało być zrobione. Mieszkańcy tej ulicy narzekają na częste podtopienia przy 
większych opadach. Zaproponował by w ramach prac interwencyjnych spróbować tą drogę zrobić. 
 
Radny Pych zwrócił się do Dyrektorów szkół gimnazjalnych i ponad gimnazjalnych odnośnie migracji 
młodzieży do Niemiec. Zapytał, czy takie sygnały zostały zauważone? Jeżeli tak, to jakie szkoła czyni 
kroki, działania  w celu zatrzymania młodzieży? 
 
Przewodniczący Łukaszewicz zapytał, czy prawdą jest, iż od nowego roku mają powstać trzy klasy 
pierwsze w nauczaniu początkowym mimo, iż jest wystarczająca liczba dzieci, by powstały cztery oddziały.     
Zapytał czy zostało coś w tym temacie zrobione by powstały cztery oddziały?  
Nadmienił, że ponosi to za sobą koszty, ale należy się zastanowić czy iść pod kątem właściwego 
ukształtowania dzieci czy patrzymy  tylko na wydatki. 
Z rozmów z nauczycielami wynika, iż uczniowie z klas które były przepełnione w pierwszym roku 
nauczania , zostali nie właściwie ukształtowani pod kątem posiadanej wiedzy, sposobu uczenia się  
i zapamiętywania i działaj osiągają bardzo słabe wyniki w gimnazjum.  
W kraju do szkół przyjmuje się sześciolatków, a w naszych szkołach podstawowych rodzice są zniechęcani 
przez dyrekcję szkół do posyłania dzieci do szkoły. 
Według Przewodniczącego Łukaszewicza należy jak najszybciej podjąć decyzję o utworzeniu czwartego 
oddziału w klasach pierwszych, a co za tym  idzie  odblokowanie klas , które będą przychodziły w roku 
następnym.  
W oddziałach do 25 osób można właściwie panować, istnieje sytuacja komfortowa dla dzieci i nauczycieli. 
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Przewodniczący poinformował, że wpłynęła  uchwała 157/2011 z Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze dot. uchwały IV/22/2011 RM w Rzepinie z dnia 28 lutego 2011r. 
 w sprawie nieistotnego naruszenia prawa ( załącznik nr 4 niniejszego protokołu). 
Poprosił o wyjaśnienie co jest nie tak. 
 
Pani Lubelska odniosła się do znaku stojącego na ul. Nadtorowej , poinformowała że klienci chcący 
dojechać do bazy na OTL nie mają takiej możliwości. Czy byłaby możliwość zdjęcia znaku lub wydania 
zezwolenia by ci kierowcy mogli dojechać. 
 
Głos zabrała Pani Barbara Udziela, która zwróciła się z prośbą o wcześniejsze ustalanie godziny sesji. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz odpowiedział,   że godziny sesji będą zmienione. 
Sesja będzie odbywała się na zmianę, między godz.12.00 a 13.00, kolejny raz w godz. popołudniowych. 
 
Ad.7 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Głos zabrał Burmistrz Rzepina  Andrzej Skałuba. Zaczął od spraw związanych ze szkołami, tematu  dot. 
określenia liczby klas pierwszych w roku 2011-2012. Poinformował, że jeszcze nie został zatwierdzony 
arkusz,  który reguluje ilość oddziałów. Wykonane to zostanie do końca kwietnia, arkusze zostaną 
przedstawione przez dane jednostki. Dodał, że Pan Krawczyk informował go o zainteresowaniu kilku 
rodziców chętnych do  umieszczenia w szkole sześciolatków, natomiast o ilości oddziałów będzie można 
powiedzieć po przedstawieniu całości sprawy. 
Podkreślił, że każdy oddział to koszt ok.100 tys. zł., jednakże wie iż nie kosztem oświaty i nauki 
najmłodszych roczników  należy oszczędzać. 
 
Dodał, że odczytany przez Przewodniczącego komentarz do uchwały budżetowej tj. sprawa iż dochody 
bieżące nie pokrywają kosztów bieżących min. wpływ mają środki dawane dla jednostek podległych 
gminie. 
 
Dyrektor ZEAS Pan Stefan Krawczyk potwierdził słowa Burmistrza. Poinformował, że dziś rozmawiał  
z Panią Udzielą na powyższy temat i sprawa  jest otwarta pod kątem ilości oddziałów. Dodał, że dodatkowe 
oddziały nie będą tworzone jeżeli nie będzie  nowych zapisów, liczba dzieci to ok. 80 co kwalifikuje się do 
powstania trzech oddziałów. 
Jeżeli będzie potrzeba powstanie czwarty oddział. 
Nadmienił, iż inną sprawą jest finansowanie oddziałów, Panie dyrektorki wiedzą że będą musiały 
prawdopodobnie szukać pieniędzy we własnych budżetach. Ewentualnie dodatkowe zasilenie będzie 
decyzją radnych. 
 
Pani Udziela nadmieniła , że przez Pana Przewodniczącego zostało wspomniane, iż w szkołach zniechęca 
się rodziców do podjęcia nauki przez dzieci sześcioletnie- w  jej szkole  nie ma takich przypadków. 
Poinformowała, że nauczyciel jest zobowiązany do przeprowadzenia diagnozy gotowości szkolnej, 
przeprowadza badania we wrześniu i marcu, w kwietniu rodzice są zapoznawani z wynikami. 
Diagnoza polega na obserwacji dziecka pod wszelkimi względami czy jest gotowe do podjęcia nauki  
w klasie pierwszej. Chodzi tutaj nie tylko o czytanie i pisanie, ale również posiadanie gotowości 
emocjonalnej. 
W przypadku wyniku pozytywnego rodzic decyduje o posłaniu dziecka do szkoły. 
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Dodała, że w szkole w Kowalowie jeden rodzic zastanawia się nad  posłaniem dziecka do pierwszej klasy, 
po zakończeniu diagnozy przez nauczyciela, przygotowywany zostanie  raport i po zapoznaniu się z 
wynikami rodzic podejmie ostateczną decyzję. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz zapytał, czy dzieci które będą w przyszłym roku szły do szkoły będą 
diagnozowane każde z osobna? 
 
Pani Udziela potwierdziła, poinformowała że w przyszłym roku będzie już obowiązkiem posłanie dziecka 
sześcioletniego do szkoły, jednakże gdy dziecko nie będzie gotowe, nie osiągnie dojrzałości decyzję  można 
odroczyć.  
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że jeżeli chodzi o rok 2012 to czeka nas przygotowanie dodatkowych sal 
na bazie obiektu przy ZEAS. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz przypomniał czasy kiedy do szkoły chodziło się na zmiany, to było 
rozwiązaniem na przepełnione szkoły.  
Może jest możliwość utworzenia tak plan pracy szkoły , by nie trzeba było wydawać pieniędzy na nowe 
klasy.  
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że nie zapadła jeszcze jednoznaczna decyzja, wszystko zależy od skali 
problemu- ilości dzieci, powstałych oddziałów. Odbędzie się spotkanie w celu wypracowania stanowiska  
w powyższej sprawie. 
 
Sprawa otwarcia szkoły po stronie niemieckiej- Burmistrz poinformował, że zwrócił się do jednostek  
z pismem o przedstawienie tematu jak zabiegają o ucznia, by jednostka była nadal mobilna zabezpieczając 
pracę nauczycielom. Poinformował, że taką informację otrzymał od Pani Dyrektor Goj w sprawie 
scenariusza pozyskania ucznia z gimnazjum do liceum. 
Na dzień dzisiejszy burmistrz nie widzi zagrożenia. 
 
Głos zabrała Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w Rzepinie Pani Grażyna Goj, poinformowała że 
promocja szkoły prowadzona jest przez cały rok, w szkole dba się nie tylko o jakość uczni, ale również 
poziom kształcenia. Efektem poprzednich lat pracy i wypracowania odpowiedniego poziomu jest fakt, 
 iż  w poprzednim roku w liceum zostały otworzone cztery oddziały prawie trzydziestoosobowe. 
Oprócz dzieci z terenu gminy Rzepin jest młodzież min. z Gorzowa, Dębna, Końska Zdroju, Słubic  
i  Krosna. Poinformowała o promocji rzepińskiego liceum w szkołach innych miast i jest już odzew. 
Dużym plusem jest internat przy szkole.  
Natomiast jeżeli chodzi o szkoły niemieckie, to skoro zostały dopuszczone na rynek polski, że mogą się 
promować, nie możemy im tego zabronić. Polska młodzież jest ściągana propozycją płatnych praktyk. 
Pani Goj poinformowała, że po rozmowach z uczniami jest troje dzieci,  które prawdopodobnie podejmą 
naukę  po stronie niemieckiej, jednakże nie są jeszcze pewni czy na pewno.  
 
Pani Udziela w ramach uzupełnienia poinformowała, że  Niemcy proponują miesięczne opłaty za praktyki  
w wysokości od 200- do 300 euro, natomiast w naszych szkołach  zawodowych uczniowie otrzymują 120-
150 zł. miesięcznie. 
Dodała, że z jej szkoły nikt nie wybiera się do Niemiec do szkoły min. z uwagi na barierę językową. 
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Burmistrz Skałuba poinformował, że jeżeli chodzi o ul. Nowotki i zakaz poruszania się pow.12 ton. to ideą 
wprowadzenia zmiany organizacji ruchu była sprawa związana z eliminowaniem tranzytu o podwyższonym 
gabarycie, który niszczył drogę, oraz protestem mieszkańców dotyczącym  pewnych niedogodnień na tej 
ulicy.  
Po konsultacjach społecznych i wprowadzenia procedury postępowania administracyjnego strony były 
zawiadomione i wypracowano stanowisko o zmianie organizacji ruchu, którą zatwierdził Urząd 
Marszałkowski i Powiat Słubicki, po konsultacjach z danymi jednostkami policyjnymi.  
Poinformował, że nie ma prawa wprowadzić zmianę organizacji ruchu, a za chwilę ją zmieniać, są to pewne 
koszty. Jednakże nie ma blokady dojazdu z miejscowości Kowalów od strony Ośna. Jest możliwość wjazdu  
od strony Słubic i Ośna. Blokadą jest tranzyt od strony Poznania. 
Jeżeli przedsiębiorstwo dysponuje własnymi samochodami, które poruszają się tą trasą, to tabliczka ma tak 
skonstruowany napis, iż zezwala na wjazd samochodów mających swoją siedzibę lub miejsce wykonywania 
pracy na terenie miasta Rzepin. 
Na dzień dzisiejszy nie nastąpi zmiana organizacji ruchu na  ul.Nowotki i Nadtorowej, po wybudowaniu 
obwodnicy będzie bezpośredni wjazd od ul. Słubickiej. 
 
Jeżeli chodzi o temat przedstawiony przez radną Wodarę dot. sprawy lasku poinformował, że lasek na ul. 
Zielonej i Słubickiej jest w kompetencji Lasów Państwowych. Gmina wielokrotnie zwracała się o użyczenie 
tego terenu do Nadleśniczego, który popierał wspomniane działania. Prośba została przekazana do Zarządu 
Lasów Państwowych do Szczecina, gdzie nie wyrażono zgony. Burmistrz poinformował, że  ze strony 
gminy była chęć zagospodarowania terenu, zrobienie ciągu pieszego, ścieżki rowerowej  w ramach praktyk 
wykonywanych przez uczni z TL. 
Niemniej jednak do tematu można powrócić, jednakże zapewne zakończy się to tym że w porozumieniu  
z Nadleśniczym będzie robione coś co nie będzie zgodne z decyzją zarządu. 
Natomiast jeżeli chodzi o lasek na ul. Hanki Sawickiej należący  do gminy, Burmistrz poinformował,  
że temat podejmuje.    
 

Natomiast wspomniany temat przez radnego Oleska dot. ciągu pieszo jezdnego- jest to teren użyczony  
w formie odpłatnej i Nadleśnictwo obiecało teren uprzątnąć. 
Kolejno poinformował, że po otrzymaniu  pracowników interwencyjnych deklaruje  większy nacisk na te 
sprawy. 
 

Jeżeli chodzi o park przy cmentarzu Burmistrz poinformował, że temat podejmuje.  
 
Jeżeli chodzi o poprawę boiska, to wszystko zależne jest od sytuacji finansowej gminy, ponieważ 
profesjonalne piłko- chwyty są dość drogie. Burmistrz poinformował, że w temacie się rozezna i jeżeli 
będzie gminę stać sprzęt zostanie zakupiony i zamontowany przynajmniej z jednej strony. 
 

Jeżeli chodzi o ciąg ul. Kwiatowej i Słubickiej- poinformował, że na podania i wnioski mieszkańców  
powstał ciąg pieszy. 
 
Radny Dudzis przypomniał o przygotowaniu terenu i powstaniu ciągu pieszo- rowerowego, który miał być 
wykonany w 2010r. , lecz z  uwagi na brak pracowników interwencyjnych prace zostały przesunięte na 
2011r.i realizowane zaraz po przydzieleniu pracowników interwencyjnych.  
 

Pan Burmistrz poinformował, że nie wystarczy zrobić ciąg pieszo- jezdny na tym odcinku bo dalej prowadzi 
szeroka droga. Będzie to wymagało sporych nakładów finansowych, po przydzielaniu pracowników 
interwencyjnych  oraz posiadanych pieniędzy temat zostanie rozważony. Nadmienić należy, iż ulic do 
remontu jest wiele, niemniej jednak temat zostanie podjęty. 
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Jeżeli chodzi o oznakowanie ronda, poinformował że oznakowane jest zgodnie z przepisami. 
 
Temat przedstawiony przez radną Konieczną- Burmistrz  przyjmuje. 
 
Radna Wodara poinformowała, że za ul. Północną jest droga do Lubiechni Wielkiej, gdzie jest ogrom 
śmieci, miejsce to wygląda jak wysypisko.  
 
Pan Burmistrz poinformował, że jest to duży problem jeśli chodzi o dzikie wysypiska. Nadmienił, że 
ostatnio na koszt gminy z ul. Nadrzecznej wywiezione zostały dwa kontenery śmieci, kolejny problem to 
wyrzucane śmieci przez kierowców przy obwodnicy Rzepina.  
Natomiast w wyniku braku środków finansowych na utrzymanie dróg będących w zarządzie dróg 
wojewódzkich ulice te będą nie sprzątane, co odbije się na gminie.  Niemniej jednak zwróci uwagę na 
zgłoszony problem- dodał że można teren uprzątnąć przy okazji „sprzątania świata”  z pomocą szkół. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz przeprosił za komplikacje w numeracji uchwał wynikającej ze zmian, które w 
ostatniej chwili zostały wprowadzone do porządku obrad. 
 
Ad.8. 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodniczący Rady Robert Łukaszewicz o godzinie  17.50 zamknął 
VI sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
Protokółowała:                                                                                    Przewodniczył: 
 
M. Szewczyńska                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                                    (-) Robert Łukaszewicz 
 


